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El pasado 24 de mayo de 2015, hizo tres años de las elecciones 
municipales, donde Ciutadans obtuvo representación 
por primera vez en el Ayuntamiento de Cornellá con tres 
concejales. Tres personas que venían de la sociedad civil, sin 
experiencia en la política, pero con las ideas claras para aportar 
un cambio a la ciudad, acompañados en la lista electoral de 
valientes cornellanenses. La candidatura estaba compuesta por 
estudiantes, amas de casa, jubilados, deportistas, empresarios, 
trabajadores y desempleados, un fiel reflejo de los vecinos 
de Cornellá. Gracias a todos ellos por formar parte de esa 
candidatura que nos permitió entrar en el Ayuntamiento.

Los cornellanenses que no se conformaban y que 
querían un cambio a mejor, nos dieron su confianza para 
que Ciutadans les representara en el Ayuntamiento y nos 
han permitido que trabajemos para mejorar nuestra ciudad. 
Gracias por esos 3926 votos.

Ya en años anteriores, y sin estar presentes en el consistorio, 
trabajábamos por el bien común. Gracias a esta labor, pudimos 
conocer muy bien la realidad de los vecinos, entidades, 
comerciantes y la situación en los diferentes barrios: sus 
necesidades, sus propuestas y lo que creían que se podía mejorar, 
entre otros aspectos. Como resultado de todo ello, elaboramos 
un programa electoral lleno de medidas para lograr una ciudad 
con más oportunidades, más justa, más equitativa y una 
administración más eficaz, más transparente y más cercana. En 
estos tres años, gracias a la oportunidad de representación que los 
electores nos brindaron, estamos poniendo en marcha nuestros 
propósitos. Somos el Grupo Municipal que más mociones ha 
presentado en lo que llevamos de legislatura.

Ciutadans está logrando ser fiel a su programa electoral y 
demostrando que es una alternativa de gobierno en tan sólo 
una legislatura. En la mayoría de sus propuestas presentadas ha 
logrado obtener un amplio apoyo del resto de partidos políticos, 
lo que demuestra ser un proyecto basado en el consenso, en 
la sensatez y en la cercanía. Tras tres años de política útil toca 
seguir remando para conseguir que en Cornellá se instale una 
nueva forma de hacer política y abandonar las viejas y caducadas 
formas a las que han sometido los socialistas a la ciudad.

Del pasado pleno, queremos destacar la aprobación de nuestra 
moción para adherirnos a la red de ciudades amigables con la 
gente mayor, un proyecto para promover, rediseñar políticas, 
servicios y entornos para nuestros mayores ya que en Cornellá 
más de un tercio de la población tienen más de 60 años.

Y es que sin una visión global y de cohesión no se puede 
desarrollar un modelo de ciudad. Sin ciudades que asuman 
la realidad de su entorno, tampoco puede construirse ni 
preparase para asumir los retos del futuro. Ciutadans tiene una 
visión clara de cómo transformar la ciudad, de cómo hacer 
que el futuro no sea una amenaza, sino el ilusionante reto de 
construir un mañana mejor.
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TRES AÑOS EN EL AYUNTAMIENTO

A primers dels anys 90 els científics ja ens asseguraven que 
l’activitat humana estava escalfant el planeta. Però els polítics 
no els van fer cas. Al cap de pocs anys un consell assessor 
de científics va demostrar-nos com l’estabilitat climàtica dels 
darrers 12.000 anys s’ha trencat i calia urgentment evitar un 
augment de temperatura superior als dos graus.

Finalment l’any 2009 els governs dels estats van acceptar 
que, més enllà d’un escalfament de dos graus, entraríem 
en una fase perillosa i que s’havien de prendre mesures 
dràstiques. Però tampoc es van prendre.

Quasi trenta anys després la fotografia del moment 
constata que avui l’escenari de no superar un augment de 
dos graus és il·lusori. Si considerem l’actual nivell d’emissions 
a l’atmosfera, a mitjans d’aquest segle XXI ja haurem superat 
un escalfament de dos graus i assolirem els quatre graus a 
finals de segle. El Banc Mundial, l’any 2013, va acceptar que 
la humanitat no s’adaptaria a un augment de 4 graus i que, 
inevitablement caldrà reduir emissions i adaptar-nos a un 
escalfament que oscil·li entre 2’5 i 3 graus.

Aquest escalfament afectarà en pocs anys el benestar 
de la ciutadania, amb riscos per a la salut —l’onada de calor 
de l’any 2003 va ser la causa de 70.000 morts a Europa—, 
amb canvis de les línies de costa —un augment de 4 graus 
comportaria la pràctica desaparició del parc agrari del Baix 
Llobregat—, amb precipitacions sobtades i inundacions,  
amb sequeres, incendis… 

Alguns ajuntaments, amb el suport de l’AMB i de la 
Diputació de Barcelona, ja estan treballant per integrar 
l’adaptació al canvi climàtic en els futurs plans de seguretat, 
de salut, de mobilitat, de benestar, d’urbanisme, d’edificabilitat 
o d’emergència.

ERC de Cornellà vam presentar en el passat ple de maig 
una moció per elaborar, en el termini d’un any, un “Pla 
d’Adaptació de Cornellà als efectes del Canvi Climàtic”. La 
moció va ser aprovada per la pràctica totalitat del consistori. 
Es hora de conèixer les vulnerabilitats de la ciutat i els riscos 
que comporten, per tal d’evitar uns costos incalculables i no 
perjudicar, molt especialment, la població més vulnerable, és 
a dir la nostra infància i la gent gran.

Cornellà serà el que voldrem si sabem adaptar-nos a les 
circumstàncies dels temps que venen. El model republicà 
de ciutat que bastim és per a tothom, sigui qui sigui, pensi 
com pensi, vingui d’on vingui. Però només serà eficient si el 
construïm des d’un coneixement profund de la nostra ciutat 
i de les exigències d‘adaptació al canvi climàtic. Un futur 
amb llocs de treball, amb ajuts socials i econòmics, de més 
benestar, en una ciutat neta i segura –les cinc prioritats de la 
ciutadania de Cornellà en la darrera enquesta— només serà 
possible amb una planificació seriosa. 

ADAPTAR-NOS AL CANVI CLIMÀTIC


